UNO VIRTUAL « Microscenes »

ENGLISH
FRANÇAIS

1. GABES in FLIGHT SIMULATOR

- There is 1 airport in GABES (Tunisia) in FS.
– City : Gabes
– Airport Name : Gabes
– ICAO Code : DTTG
– Coordinates : N33 52 E010 06
– Position : in GABES city

1. GABES dans FLIGHT SIMULATOR

- Il y a 1 aéroport à GABES (Tunisie) dans FS.
– Ville : Gabes
– Nom de l’aéroport : Gabes
– Code ICAO : DTTG
– Coordonnées : N33 52 E010 06
– Position : En ville de GABES


2. GABES in REAL LIFE

A. TWO AIRPORTS FOR GABES

While comparing GABES airport in FS, aeronautical charts and views on Google Earth, I realized there are 2 airports at GABES in the real world. 

The problem is : the two airports are both different and similar !

B. DIFFERENCES
– Coordinates (longitude, latitude) are not the same.

- One airport is in the city, the other is in the south-west of the town.

- One runway is medium-sized, the other is long.

- One is present in FS (in town), the other is missing.

C. RESEMBLANCES

- Both airports are located in the area of GABES.

- Both seem to be named "Matmata" in the documents or websites I checked.

- Both have the same ICAO « DTTG » code  in real life.

D. GABES in GOOGLE (« Maps » ou « Earth »)

>>> D.a : Google Maps
=> GABES City airport in Google Maps :

http://maps.google.com/maps?f=q&sour...,0.153809&z=13
>>> D.b : Google Earth

I checked Google Earth carefully and I did see 2 airports at GABES : 

- one in town : N33 52 E010 06
– the other in the south-west of the town : N33 43 E009 54 (as shown on charts).

E. QUESTION

I wonder whether the airport which is in the town is still active... It may be closed, which could explain why the name and ICAO code have been handed over to the second airport? 

F. CHARTS

Here is GABES Matmata DTTG airport as it is on the charts :
– Town : Gabes
– Airport Name : Gabes Matmata
– ICAO Code : DTTG
– Coordinates : N33 52 E010 06
– Position : south-west of GABES city
>>> Source : OACA
=> http://www.oaca.nat.tn/english/index_pro_services_eng.htm

2. GABES dans la VIE REELLE

A. DEUX AEROPORTS POUR GABES

En comparant l'aérodrome de GABES présent dans FS, les cartes aéronautiques et les vues sur Google Earth, je me suis aperçu qu'il y a 2 aéroports à GABES dans le monde réel. 

Le problème est que les 2 terrains sont à la fois différents et identiques !

B. DIFFERENCES
- Les coordonnées (longitude, latitude) ne sont pas les mêmes.

- Un terrain est en ville, l'autre est au sud-ouest de la ville.

- L'un a une piste moyenne, l'autre une piste longue.

- L'un est présent dans FS (celui qui est en ville), l'autre est absent de FS.

C. RESSEMBLANCES

- Les 2 terrains sont situés sur le territoire de GABES.

- Tous deux semblent s'appeler "Matmata" dans les documents ou sites web que j'ai consultés.

- Tous deux semblent avoir le même code ICAO "DTTG" dans la vie réelle.

D. GABES dans GOOGLE (« Maps » ou « Earth »)

>>> D.a : Google Maps
=> Aéroport de GABES Ville dans Google Maps :

http://maps.google.com/maps?f=q&sour...,0.153809&z=13
>>> D.b : Google Earth

J'ai consulté attentivement Google Earth et j'ai bien vu 2 aéroports à GABES : 

- l'un en ville : N33 52 E010 06
- l'autre au sud-ouest de la ville : N33 43 E009 54 (comme l'indiquent les cartes) .

E. QUESTION

Je me demande si l'aéroport qui est en ville est toujours actif... Peut-être est-il fermé, ce qui pourrait expliquer que le nom et le code ICAO ont été transmis au second aéroport? 

F. CARTES

Voici l’aéroport de GABES Matmata DTTG tel qu’il apparaît dans les cartes :
– Ville : Gabes
– Nom de l’aéroport : Gabes Matmata
– Code ICAO : DTTG
– Coordonnées : N33 52 E010 06
– Position : au sud ouest de la ville de GABES
>>> Source : OACA
=> http://www.oaca.nat.tn/english/index_pro_services_eng.htm


3. UNO VIRTUAL « MICROSCENE » 

In order to create GABES « microscène », I used OACA official charts and Google Earth views.

I designed the airport which is located in the south-west of the town. 
So, you have 2 airports for GABES, like in the real world. But it is not comfortable to have 2 airports named « DTTG » in FS : the ATC will guide you to the old airport whereas you would like to fly to the new one.
Then I decided to use 2 different identifiers :

- DTGV (fictitious) = GABES City old airport (GV = « GABES Ville »)

- DTTG (real) = « GABES Matmata », the new airport
That’s why the « microscene » includes 2 bgl files : DTGV & DTTG. 

3. LA « MICROSCENE » UNO VIRTUAL

Pour créer la « microscène » de GABES, j’ai utilisé les cartes officielles de l’OACA et les vues de Google Earth.

J’ai donc dessiné l’aéroport qui se trouve au sud-ouest de la ville.
Ainsi, vous avez 2 aéroports pour GABES, comme dans le monde réel. Mais il n’est pas confortable d’avoir 2 aéroports nommés « DTTG » dans FS : l’ATC vous guidera vers le vieil aéroport tandis que vous souhaitez vous diriger vers le nouveau.
J’ai donc choisi d’utiliser 2 identifiants différents :

- DTGV (fictif) = le vieil aéroport de « GABES Ville » (GV)

- DTTG (réel) = « GABES Matmata », le nouvel aéroport
C’est pourquoi la « microscène » contient 2 fichiers bgl :
DTGV & DTTG. 


4. INSTALLATION

A. SAVE THE ORIGINAL AIRPORT in FS
Follow this method carefully and you should not have any problem. If you make a mistake and/or have a problem, please do not put the blame on me ! 
1. Go to this folder :

> C:\Program Files\Microsoft Games\Flight Simulator 9\Scenery\Afri\scenery
2. In « Afri\scenery », create a new folder and name it « Save ».
3. Come back to « Afri\scenery » and look for « AP950190 » (It’s the airport of GABES City.)
ATTENTION : do not mix up AP… and AB… ! ! !
4. By « Copy & Paste », save AP950190 pasting it in « Save ». Check it is present in « Save ». Keep it carefully in « Save » : it is your original file ! (DO NOT ERASE THIS ONE !)
5. Come back to « Afri\scenery » and erase or rename  « AP950190 ».



°°°°°°°°°°°°

B. INSTALL UNO VIRTUAL « MICROSCENE »


As usual, just copy the *.bgl file in the « Scenery » folder which is to be found in « Addon Scenery ». Enjoy !

1. FS2004
=> C:\Program Files\Microsoft Games\Flight Simulator 9\Addon Scenery\scenery

2. FSX
=> C:\Program Files\Microsoft Games\Microsoft Flight Simulator X\Addon Scenery\scenery


4. INSTALLATION


A. SAUVEGARDER L’AEROPORT ORIGINAL DE FS
Suivez attentivement cette méthode et vous ne devriez pas avoir de problème. Si vous faîtes une erreur et/ou avez un problème, prière de ne pas m’en accuser !
1. Allez dans ce dossier :

> C:\Program Files\Microsoft Games\Flight Simulator 9\Scenery\Afri\scenery
2. Dans « Afri\scenery », créez un nouveau dossier et appelez le « Save » (= « Sauvegarde »)
3. Revenez  dans « Afri\scenery » et cherchez le fichier « AP950190 » (C’est l’aéroport de GABES Ville.)
ATTENTION : Ne pas confondre AP… et AB… ! ! !
4. Par un « Copier-Coller », sauvegardez AP950190 en le collant dans « Save ». Vérifiez qu’il est bien présent dans « Save ». Conservez-le soigneusement dans « Save » : c’est votre original ! (NE PAS EFFACER CELUI-CI !)
5. Revenez dans « Afri\scenery » et effacez ou renommez  « AP950190 ».
 

°°°°°°°°°°°°


B. INSTALLER LA « MICROSCENE » UNO VIRTUAL

Comme d’habitude, il suffit de copier les 2 fichiers *.bgl dans le dossier « Scenery » qui se trouve dans « Addon Scenery ». Régalez-vous !

1. FS2004
=> C:\Program Files\Microsoft Games\Flight Simulator 9\Addon Scenery\scenery

2. FSX
=> C:\Program Files\Microsoft Games\Microsoft Flight Simulator X\Addon Scenery\scenery
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